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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu:  19 

Datum zasedání:  27. 01. 2016 

Přítomni:  Bernatík, Buryová, Cibuľová, Franěk, Chmielová, Klepková Vodová, 
Koštuříková,  Macura, Nikorjak, Šeligová, Verner 

Omluveni:  Dziadková, Kuric 

Hosté:   Stavárek, Šperka 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Představení proděkanů 
3. Různé 

 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a vyjmenovala jednotlivé 
body programu. Konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Přítomní členové 
senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro:   9  Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové a doc. Klepkové Vodové. 
 
2. Představení proděkanů 
 
Předsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Na úvod prof. Stavárek uvedl 
skutečnosti, které vedly ke změně ve vedení fakulty od 1. 2. 2016. Zásadním důvodem byla 
rezignace prof. Skokana na funkci proděkana pro vědu a výzkum ze zdravotních důvodů k 31. 
12. 2015. Začátkem ledna 2016 proto vedení SU OPF začalo vzniklou situaci operativně řešit. 
Dočasně byl vedením vědy a výzkumu pověřen doc. Tvrdoň. Děkan fakulty se však snažil, 
aby dočasné řešení bylo co nejkratší. Dle jeho slov se jako jedna možnost nabízelo sloučení 
rezortů vědy a výzkumu a zahraničních styků (podobně jako na SU). Prof. Stavárek však 
nabyl přesvědčení, že oba rezorty jsou natolik důležité, že si zaslouží samostatné vedení.  
Jako nejreálnější se prof. Stavárkovi jevilo najít nového proděkana pro zahraniční styky a na 
pozici proděkana pro vědu a výzkum přeložit doc. Michala Tvrdoně, který tuto funkci před 
časem vykonával a v dané oblasti se tedy orientuje. V současné době děkan nezná 
kvalitnějšího kandidáta a doc. Tvrdoň s navrženou funkcí souhlasil.  
Jelikož doc. Tvrdoň v současné době čerpá dovolenou a jeho kandidatura na funkci proděkana 
již byla v senátu projednávána v loňském roce, nepovažoval prof. Stavárek za nezbytné 
předkládat senátorům jeho životopis a přehled publikační činnosti.  
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Proděkanem pro vědu a výzkum bude tedy od 1. 2. 2016 jmenován doc. Mgr. Ing. Michal 
Tvrdoň, Ph.D. 
Prof. Stavárek doplnil, že doc. Tvrdoň nadále zůstává jeho statutárním zástupcem. 
 
Dále prof. Stavárek senátory informoval, že proděkanem pro zahraniční styky bude od 1. 2. 
2016 jmenován RNDr. Ing. Roman Šperka, Ph.D. Zároveň senátorům objasnil důvody jeho 
volby.  
Pro pozici proděkana pro zahraniční styky si děkan fakulty stanovil základní jasná a přirozená 
kritéria: ztotožnění se s Dlouhodobým záměrem SU v oblasti zahraničních styků (ačkoliv se 
kandidát na přípravě tohoto materiálu nepodílel) a s celkovým směřováním fakulty, adekvátní 
znalost angličtiny na komunikativní úrovni a v písemném styku. Jako další kritérium by měl 
kandidát na funkci proděkana prokázat, že oblast zahraničí je mu blízká, realizuje s v ní, má 
zahraniční kontakty a vazby. 
Po stanovení výše uvedených kritérií děkan sestavil pořadí kandidátů a postupoval způsobem, 
že jako prvního oslovil dle jeho názoru nejvhodnějšího z nich, kterým byl dr. Roman Šperka. 
Při následném pohovoru z oblasti zahraničních styků dr. Šperka prokázal, že splňuje 
stanovená kritéria a již nyní přišel s konkrétními návrhy a představami o dalším směřování a 
rozvoji rezortu.  Za vhodného kandidáta označili dr. Šperku i ostatní členové vedení. Děkan 
fakulty vyjádřil přání, aby budoucí proděkan měl podporu také v Akademickém senátu SU 
OPF. 
 
Prof. Stavárek vyjádřil své přesvědčení, že si vybral takové osoby, které budou po stránce 
profesní i osobní vykonávat své funkce kvalitně. Na dnešním zasedání AS by chtěl dát děkan 
prostor členům senátu, aby se mohli dr. Šperky dotázat na jeho rezort a představy o jeho 
dalším fungování. Předsedkyně senátu proto otevřela diskuzi. 
 
Jako první požádal o slovo dr. Šperka.  Uvedl, že se dlouze zamýšlel nad tím, co a jak by se 
dalo v oblasti zahraničí posunout do jiné roviny. Připomněl, že od září 2016 bude zahájeno 
studium oboru PEM v angličtině. Ke kvalitě výuky může přispět jak rezort zahraničních 
styků, tak katedra PEM, jejíž je vedoucí, a která garantuje většinu předmětů nového studijního 
oboru. Ty by měly být dle dr. Šperky kvalitní a kompatibilní v rovině jejich mezinárodní 
akceptace. Dále chce dr. Šperka vyvinout více aktivity v oblasti získávání kvalitních studentů 
pro zahraniční výjezdy, např. prosadit, aby si studenti nevybírali zahraniční stáže jenom pouze 
podle lokace, ale i s ohledem na kvalitu partnerské univerzity (OPF má smlouvy se 
špičkovými světovými univerzitami) a snažit se také o získávání studentů, které by právě 
kvalita zahraničních partnerů mohla přesvědčit pro výjezd.  
Dr. Bernatík se v té souvislosti dotázal, jak se podaří studenty motivovat k takovému výběru? 
Dr. Šperka odpověděl, že je přesvědčený, že OPF má studenty na špičkové úrovni a že je 
třeba jim nabídnout tyto možnosti a očekávat jejich reakci. 
Dále dr. Bernatík zmínil, že dle jeho názoru směřovaly dosud výjezdy studentů zejména na 
západ. Dr. Šperka se s tímto názorem neztotožnil, domnívá se, že směr není vyhrazený a on 
sám se bude orientovat na kvalitní zahraniční univerzity bez ohledu na jejich lokaci.  
Prof. Stavárek k tomu dodal, že je třeba se orientovat nejen na výjezdy, ale rovněž na příjezdy 
zahraničních studentů, k čemuž může fakultě pomoci právě studijní obor v angličtině, přičemž 
předměty vystudované na OPF budou zahraničním studentům plnohodnotně uznány v jejich 
mateřské zemi.  Dr. Bernatík komentoval, že právě v tomto směru směřovala jeho otázka. 
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Předsedkyně senátu poděkovala hostům za zodpovězení položených dotazů. Poté bylo 
přistoupeno k hlasování o tom, že AS SU OPF bere na vědomí nové složení vedení fakulty. 
 
Hlasování:  
Pro:   11  Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 
na vědomí informaci prof. Stavárka o novém složení vedení Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné a o jmenování proděkanů od 1. 2. 2016. 
 
3. Různé 
 
V bodě různé se o slovo přihlásil dr. Franěk. Dotázal se děkana fakulty na garantování 
studijního oboru PEM po dobu pracovní neschopnosti prof. Skokana. Děkan uvedl, že prof. 
Skokan nadále zůstane garantem oboru, ale v Radě garantů jej bude zastupovat dr. Šperka. 
Prof. Stavárek doplnil, že habilitační řízení bude i nadále spadat pod rezort vědy a výzkumu.  
 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 24. 2. 2016 v 13:00 hod. v místnosti A 308.  
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Mgr. Dagmar Sohrová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 27. 1. 2016 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné bere na vědomí informaci prof. Stavárka o novém složení vedení Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné a o jmenování proděkanů od 1. 2. 2016. 
 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


